

2007, c. 19
s. 20 (1)

131. (1) Subsection 23(1) and (2) of the said Act are repealed and the following substituted therefor:

Provision in
the former Act

"23. (1) Where the Superintendent has control of a company's assets in Canada and in other assets held in Canada under the control of the company's chief agent pursuant to section 20.1 or 21, the Superintendent may take all steps and do all things necessary or expedient to protect the rights and interests of the policyholders and creditors of the company in Canada.

Provision in
the former Act

(1.1) Where the Superintendent has control of a company's assets in Canada and in other assets held in Canada under the control of the company's chief agent pursuant to section 20.1 or 21, the Superintendent shall not make any loan or any purchase, sale or exchange of securities or any disposition or transfer of cash or any fund whatsoever without the prior approval of the Superintendent or a representative designated by the Superintendent and the chief agent of the company or a director, officer or employee of the company shall not have access to any cash or securities held by or in respect of the company unless the chief agent, director, officer or employee is accompanied by a representative of the Superintendent or unless such access has been previously authorized by the Superintendent or the Superintendent's representative.

Provision in
the former Act

(2) Where the Superintendent takes control of a company's assets pursuant to section 20.1 or 21, the Superintendent may appoint one or more persons to assist in the management of those assets.

Application in
former Act

(3) Within any period during which the Superintendent has control of the assets of a company pursuant to section 20.1 or 21, the Minister may withdraw the company's certificate of registry and request the Attorney General of Canada to apply to a court for an order to wind up the company's business in Canada under the Winding-up Act.

2007, c. 19
s. 20 (1)

(5) Subsection 23(1) of the said Act is repealed

20 ans après

131. (1) La paragrafe 23(1) et (2) de la même loi sont abrogés et remplacés par ce qui suit :

Provision de
la loi en
vigueur

"23. (1) Lorsque le superintendant a le contrôle de l'actif d'une compagnie et d'autres actifs détenus en Canada sous le contrôle de son agent principal, en vertu des articles 20.1 ou 21, le superintendant peut prendre toutes les mesures nécessaires ou expédientes pour protéger les droits et intérêts des assurés et des créanciers de la compagnie au Canada.

Provision de
la loi en
vigueur

(1.1) Lorsque le superintendant a le contrôle de l'actif d'une compagnie et d'autres actifs détenus en Canada sous le contrôle de son agent principal, en vertu des articles 20.1 ou 21, le superintendant ne peut prêter ni acheter aucune valeur mobilière, ni effectuer aucune disposition ou transfert de numéraire de quelque sorte que ce soit sans avoir l'approbation préalable du superintendant et d'un représentant désigné par lui; ni l'agent principal de la compagnie, ni aucun administrateur, directeur ou employé de la compagnie n'a accès au numéraire en caisse ou aux valeurs détenues par la compagnie ou par elle à moins qu'il ne soit accompagné d'un représentant du superintendant ou d'un tel accès n'ait été préalablement autorisé par le superintendant ou son représentant.

Provision de
la loi en
vigueur

(2) Le ministre peut, pendant la période où le superintendant a le contrôle de l'actif d'une compagnie en vertu des articles 20.1 ou 21, retirer à la compagnie son certificat d'inscription et demander au procureur général du Canada de demander à une cour supérieure une ordonnance de liquidation de la compagnie aux termes de la loi sur les liquidations.

2007, c. 19
s. 20 (1)

(5) Le paragrafe 23(1) de la même loi